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Jarní zamyšlení 
 
Na svatého Matěje u nás pravidelně vrže první špaček. Je jedno, zda sněží a mrzne, nebo prší a rojí se 
komáři. Prostě 24. února je ten správný den na návrat domů. 
Netrpělivě jsem čekala, zda i letos dodrží letitý zvyk a navečer špicovala uši všemi směry. Nepřiletěl. 
Zklamal mne. Skřivana u nás na dvoře není slyšet a vidět ho „pít z koleje,“ to je už úplně nereálné. 
Zapochybovala jsem o příchodu jara, třebaže už nemrzne a nesněží. Odložila jsem zprovoznění 
studeného skleníku a stěhování umučených kytek do lepšího a konstatuji, že pro nedostatek prostoru 
letos jarní řízkování nebude. 
Moje nedočkavé holky na to mají úplně jiný názor. Prodlužuje se den, sem tam svítí sluníčko a prohřeje 
vzduch ve stísněném zimovišti a to je povel k růstu. A hned ze začátku energicky. Jedna přes druhou, 
nahoru, do strany i dolů, a přitom se přidržují sousedek tak pevně a spletitě, že při přemisťování stačí 
sáhnout na jednu a je dole celá police. 
Tak jak se z úhledné zimní zahrady stává prales, není možné porosty dobře přehlédnout a pohroma je 
tady. Při pohledu se štaflí jsem se zhrozila mohutných stád pasoucích se mšic. Molice se nachytaly na 
žluté lepové desky, tak nejsou. Ale naprosto spolehlivě je zastoupily mšice. Na těch štaflích jsem si 
připadala jako turistka na safari sledující pasoucí se stáda pakoňů a zeber v africké savaně. 
Nůžky, krátký sestřih a k němu Talstar a Pirimor na čas zastavily pohromu.Na jak dlouho? 
Špaček přiletěl 26. února. Na sousedově štítu vrzal na celou Loděnici na omluvu za zpoždění. Ještě 27. 
se vytahoval, že zvládl tu dlouhou cestu bez úhony a dost. Zase je někde na tahu. Buď bydlí někde dál, 
nebo ho sežrala kočka. Jestli se ale vrátil, bude znovu zima. 
Věřme, že letěl k severním sousedům a nám jen zvěstoval, že končí zimní relax.  Přeji všem hodně 
elánu. Marodům zdraví a zdravým aby jim vydrželo. 

Vaše Alena Heinrichová 
 

Zpráva o jednání výroční členské schůze v sobotu 22.11.2008 v sále KD v Loděnici 
 
Program: 
  1. Zahájení 
  2. Administrativní záležitosti 
  3. Zpráva  o činnosti  v r.2008 
  4. Zpráva o stavu členské základny 
  5. Zpráva o stavu financí 
  6. Zpráva revizní komise 
  7. Volby 
  8. Návrh plánu činnosti na r.2009 
  9. Diskuse, promítání fotografii 
10. Závěr, usnesení 
Na schůzi bylo přítomno 11 členů, 2 hosté, omluveno bylo 7 členů. 
 
Z jednání schůze: 
ad. 1-3. Předsedkyně Alena Heinrichová přednesla zprávu o činnosti v r. 2008, zhodnotila výstavy, 
nastínila program činnosti na r. 2009, proběhl prodej známek a kalendářů. 
ad. 4. Zprávu o stavu členské základny přednesla M. Fialková. Členská základna má v letošním roce 64 
členů. 
ad. 5. Zpráva finanční nebyla zatím vypracována z důvodu onemocnění hospodářky. 
ad. 6. Zprávu revizní komise připravenou P. Reichlem (omluven z rodinných důvodů) přečetla A. 
Heinrichová. 
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ad. 7. Proběhly volby výboru s jeho doplněním tak, aby byla možnost funkční zastupitelnosti. (Viz 
usnesení.) 
ad. 8. Pro činnost v r. 2009 bylo navržena intenzivnější spolupráce s členy organizace, dále pak 
30.5.2009 uskutečnit setkání členů v Loděnici spojené s burzou výpěstků, 21.11.2009 uspořádat 
výroční členskou schůzi, vydat  2x ročně klubový zpravodaj, zúčastnit se výstav Narcis a Květy v Lysé 
n.L., navštívit den otevřených dveří ve firmě Elsner v Dráždanech. 
ad. 9. Bylo připomenuto výročí úmrtní př. Bradny a promítány obrázky jeho posledních šlechtění 
(zlatolisté, plnokvěté, stelary, semenáčky). Předsedkyně navrhla tyto rostliny pojmenovat podle hvězd 
nebo českých měst, vybrat nejlepší sorty a uložit je do genové banky českých šlechtitelů. 
 
Z diskuse: 
• Př. Carraro hovořila o důležitosti zlepšit propagaci spolku a vzdělávací činnost o muškátech. 
• Př. Gratias navrhl připravit leták s jednoduchým návodem pro laiky o pěstování pelargonií. 
• Proběhla diskuse o webových stránkách spolku, jejich aktualizaci po domluvě s př.Kožešníkem. 

Návrh webových stránek připraví př. Gratias během ledna. 
• Př. Beran byl požádán předsedkyní, aby zjistil podmínky zájezdů na zahraniční výstavy rostlin 

(např.Anglie, Holandsko). 
• Bylo vysloveno poděkování př. A. Knotkové za příspěvek do rozhlasu 24.9.2008. 
• Byla velice kladně zhodnocena účast na výstavách v Lysé nad Labem a navrženo nezúčastňovat se 

na výstavě Flora Olomouc vzhledem ke komplikované a nešetrné přepravě rostlin. 
• Proběhlo zhodnocení klubové výstavy v Loděnici s promítáním fotografií. 
• Předseda územní rady J. Hejna poděkoval naší organizaci za činnost a popřál  další úspěchy. 
• Na závěr výroční členské schůze bylo schváleno hlasy všech přítomných následující usnesení: 
 
Členská schůze schvaluje: 
1. zprávu o činnosti organizace za rok 2008 
2. revizní zprávu 
3. návrh plánu činnosti na rok 2009 
Členská schůze potvrzuje ve funkcích  stávající výbor organizace: 
A. Heinrichová předsedkyně 
M. Řehořová hospodářka 
M. Fialková tajemnice 
E. Koutníková členka výboru 
F. Štastný, P. Reichelt – revizní komise 
Členská schůze nově zvolila: 
S. Carraro - místopředsedkyně 
J. Gratias - člen revizní komise 
V. Beran, J. Pešek a J. Říhová – členové výboru 
 
Členská schůze bere na vědomí zprávu o stavu členské základny 
 
Členská schůze ukládá výboru: 
1. Na setkání členů v květnu 2009 předložit zprávu o hospodaření za období 1.1.2008 – 30.4.2009 
2. Vytvořit podmínky pro splnění plánu činnosti na r. 2009 
3. Více využívat počítačů ke vzájemné komunikaci a informovanosti (webové stránky). 
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Pozdrav ze Švédska 
 
Chci tímto dopisem poděkovat všem českým přátelům pelargonií, které jsem loni potkala a kterým 
děkuji za to, že můj pobyt v České republice byl nádherným zážitkem. 
Mám živý zájem o Českou republiku už od mládí, kdy jsem si jako šestnáctiletá začala dopisovat s 
Evou v České Třebové. Byly jsme stále v kontaktu a mnohokrát jsme se navzájem navštívily. 
Mám v jejím rodném městě také několik přátel, a protože u vás velmi málo lidí umí anglicky, studovala 
jsem jeden semestr češtiny na univerzitě. Bylo mi tenkrát jenom 20 let a za to dlouhou dobu jsem už 
skoro všechno zapomněla, ale jsem poměrně schopná dorozumívat se něčím, co by dalo nazvat 
”turistická čeština”. 
Eva a já máme společný zájem o zahradu, ale vášeň pro pelargonie se mnou Eva nesdílí. Tuto vášeň 
jsem našla u Věry Vonáškové, když mailovala do Svenska Pelargonsällskapet (Švédský svaz pěstitelů 
pelargónií). Navázala jsem s ní kontakt a tak začaly moje styky s českými pěstiteli. Už dva roky jsem 
taky členkou vaší SZO Pelargónie.  
Byla to také Věra, která mě čekala na letišti v Praze dne 26. června. Byla jsem plná očekávání před 
setkáním s českými sběrateli a samozřejmě i před výstavou v Loděnici. 
Všechno bylo nad očekávání dobré. Nejdřív jsem bydlela pár dní u Věry a poznala jsem blíže ji i její 
rodinu, její nádhernou zahradu a sbírku pelargónií. Stihly jsem také návštěvu zahradnictví v Mělníku s 
fantastickou výstavou fuchsií, procházku v obci Mečeříž a samozřejmě návštěvu výstavy v Loděnici.  
V Loděnici jsem poznala nové přátele ze SZO Pelargónie: Františka, Alenu, Marušku, Soniu a jiné. 
Přes všechny nedostatky mé češtiny jsem obdržela mnoho informací o sbírkách a pěstování pelargónií 
v České republice. Cením si zejména toho, že jsem mohla poznat úplný poklad pelargónií pana Bradny 
a dovědět se o práci paní Plavcové s F1-hybridy. 
 
Na výstavě byla záplava barev a tvarů. Zkrátka nádhera! U Marie Fialkové v Praze jsem mohla sedět na 
nádherném balkóně plným pelargónií a s nádhernou vyhlídkou. Byla jsem privilegovanou turistkou, 
protože jsem měla Marušku jako vlastní průvodkyni.  
Nejenom že jsme se podívaly na krásné a historické památky Prahy, také jsme si prohlédly květinové 
záhony, samozřejmě zejména pelargonie.  
Nemůžu zapomenout na návštěvu u Sonii Carraro - opravdu nadšené pěstitelky  a velké sběratelky. Její 
perfektně upravená zeď pelargónií mě naplnila štěstím – tak byla nádherná.  
V jejím skleníku je snad většina přírodních druhů světa, je to působivé a zajímavé. Také zbytek pěstěné 
zahrady byla jedna radost - nádherná. Slovo ”nádherný”  bylo snad nejčastějším slovem během mé 
cesty. 
Na několik dní jsem se také dostala ke staré přítelkyni v České Třebové. Zahrada Evy je také nádherná 
a je tam také hodně pelargónií. Spolu s Evou jsme navštívily několik zahradnictví, mj. Lebiš v 
Boskovicích. Mám moc ráda ty stromky z převislých druhů pelargónií.  

 

Po návratu domů jsem měla moc práce.  Příjemné práce - postarat se o mé nové rostliny z České 
republiky.  
Měla jsem také připravit vlastní výstavu na Skansenu. Skansen je velké, známé přírodní muzeum ve 
Stockholmu. Byla krásná, a tak jsem se svým pelargóniovým létem spokojená.  
Chtěla bych povědět něco o zájmu a sbírkách pelargónií ve Švédsku. Jako v České republice, patří 
pelargónie také v naší zemi k nejpopulárnějším a nejmilovanějším květinám. Celý život jsem měla ráda 
pelargónie, protože všude jsou a vždy byly částí našeho kulturního dědictví. Začínala jsem je sbírat 
před deseti lety, když byl založen Švédský svaz pěstitelů pelargónií. 
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Teď mám malou firmu a prodávám sazenice pelargónií, semena a různé pěstitelské potřeby přes mou 
firmu na internetu. Cestuju také po kraji a přednáším o pelargóniích, užitkových zahradách a o 
pěstování vůbec. 
Náš svaz byl založen  20. března 1998 a má v současné době asi 2000 členů po celé zemi. Pořádáme 
schůzky a někdy i přednášky, kurzy pro začátečníky, výstavy, společné objednávky semen a rostlin ze 
zahraničí, apod. Někdy se sejdeme, abychom popovídali o pelargóniích, pijeme kávu, probíráme knihy 
o pelargóniích a těšíme se na příští sezónu. 
 
Nabídka je ve Švédsku dost velká a několik zahradnictví se specializuje na pelargónie. Naše webová 
stránka je známá také mezi mnoha českými sběrateli. Na stránce je i naše galérie obrazů. Nikdy jsem je 
nepočítala, ale myslím, že je tam přes tisíc pelargonií. Jsou to samé obrázky našich členů. Taky jich 
tam několik mám. Galerie je bohužel otevřená jen pro členy.  
Na stránce máme také Fórum. Tam je možno diskutovat o pelargóniích a prodávat i kupovat řízky. 
Píšeme do Fóra každý den a v sezóně tam jsou denně stovky komentářů! 
Svenska Pelargonsällskapet vydává časopis  Pelargonbulletinen, který se distribuuje všem členům 
čtyřikrát ročně. Doufám, že v únorovém čísle bude taky můj cestopis z České republiky.  
Tak, milí přátelé, ještě jednou: Děkuju vám všem, za nádhernou cestu. Ráda se k vám ještě mnohokrát 
vrátím! 

Marie Olsson 

 
Marie Olsson (vlevo) ve sbírce u Soni Carraro 

 
Další obrázky od Marie Olsson jsou uveřejněny na www.pelargonie.webnode.cz 
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Přezimování pelargónií 
Pokud si chceme schovat na další sezonu oblíbené pelargonie a nechce se nám je řízkovat, musíme mít 
pro ně vhodné podmínky.  
Pokud nemáme světlé a chladné místo, bude nejlepší, když pelargonie vyhodíme a na jaře si zakoupíme 
nové rostlinky. Též se nevyplatí schovávat stejné rostliny déle než 3 roky.Tyto rostliny potom méně 
kvetou, jejich dřevnaté stonky jsou holé, prostě už nejsou a nebudou v nejlepší kondici. 
Příprava rostlin 
Na příchod zimy a stěhování musíme naše pelargónie připravit. V první řadě rostliny musí být zdravé -  
bez chorob, plísní a škůdců. Je lepší rostliny preventivně ošetřit chemickými přípravky, než 
přehlédnout jedinou mšici. Na podzim, při vlhkém a studeném počasí, se objevuje spousta listových 
chorob, jako např. rez pelargóniová nebo plíseň šedá. Stejně tak škůdci, jako je mšice na pelargóniích 
převislých nebo molice na pelargóniích anglických, mají stejný zájem se někde schovat v teple. 
Rostliny sestříhneme. Výhony zkracujeme na 3 až 4 listy od země. Nikdy neseřezáváme rostliny velmi 
krátce a do starého dřeva. Z rostliny odstraníme všechny poškozené, a to i jen lehce nažloutlé listy. 
Také z povrchu květináče očistíme vše od zbytků listů a jiných nečistot. Toto by mohlo být zdrojem 
nákazy. Rostlinu můžeme preventivně ošetřit některým z přípravků na bázi mědi. (viz obr.č.1) 
Kdy je ten správný čas na úklid rostlin? 
Odpověď (rada) na tuto otázku je velmi obtížná. Za prvé: Každý bydlíme v jiné lokalitě, každý musí 
posoudit své podmínky v místě bydliště. Například já nyní bydlím téměř na samotě u Kladna, 
s výhledem do údolí. V září, kdy v celé republice bylo běžně v noci 6 až 8 °C, jsme zde měli ve 2,5 m 
nad zemí teplotu 1 °C a na trávníku jinovatku. Takže pelargonie mám od září uklizené. Když jsem 
bydlela na Kladně na sídlišti, byla jsem v naprostém klidu i při předpovědi nočních mrazíků do – 3 °C 
a pelargonie jsem měla na balkonech ještě v listopadu. 
Rostliny proto uklízíme až při dlouhodobější předpovědi nočních mrazů. Pokud hrozí lehký přízemní 
mrazík,stačí rostliny přenést blíže k jižní části domu ke zdi a na noc je přikrýt třeba netkanou textilií. 
Rozhodně nepanikařit, rostlinám je pořád lépe venku než někde ve sklepě. 
Umístění rostlin . 
Ideální místo pro zimování rostlin je světlé a chladné místo s teplotou kolem 6 až 10 °C. Takové místo 
je například veranda, zasklený balkón, nevytápěná chodba, u okna v garáži, zimní zahrada, izolovaný 
skleník. Pelargonie snesou teplotu i kolem 0 °C, některé i krátkodobě -2 °C. Dokonce existují i 
botanické pelargonie, které snesou teplotu –18 °C. Pokud neprojdou tímto obdobím mrazů, nenasadí 
poupata a nekvetou. Jediná jejich podmínka je, že musí být v suchu.  
Velmi důležité je, aby teplota byla v zimovišti stabilní. Rostlinám velmi škodí velké teplotní výkyvy. 
Pokud verandu přes den sluníčko ohřeje téměř na 30 °C a v noci klesne teplota k 5 °C., musíme tedy 
intenzivně větrat. 
Rostliny v zimě zaléváme velmi opatrně.Čím je nižší teplota na zimovišti,tím méně vody rostliny 
potřebují. Substrát by měl být lehce navlhlý. V tomto klidovém období rostliny nehnojíme . Pouze je 
často kontrolujeme, zda nejsou napadeny škůdci či plísněmi a včas zasáhneme vhodnými přípravky. 
V jarních měsících rostliny přesadíme, po té je začneme  hnojit hnojivem s vyšším obsahem dusíku. 
Rostliny, kterým přes zimní období narostly dlouhé,vytáhlé a nevzhledné výhony,  upravíme řezem. 
TIP 
Anglické a vonné pelargonie kvetou pouze v případě, pokud prodělají klidové období v délce 8 týdnů 
při teplotě 6 až 8 °C. V tomto období rostliny nezaléváme. Pokud rostliny neprodělají tento cyklus, 
pokvetou velmi málo nebo vůbec ne. Po tomto chladném cyklu nesmíme rostliny už tvarovat řezem, 
jelikož bychom si ostřihali i poupata.  

Sonia Carraro 
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Já a muškáty  
(rubrika Moje vizitka) 
Narodil jsem se v Praze v roce 1950, jsem ing. ekonom (se zaměřením na 
gastronomii) a nyní učím ekonomické a gastronomické předměty na střední 
škole.V současné době žiji v Horoměřicích se svoji manželkou, kočičákem a 
kytkami. Děti odrostly a tak se bavíme kytkami. Já pěstuji a manželka se 
naoko rozčiluje. 
První kytkou, kterou jsem kdy v životě měl v ruce za účelem jiným než 
rozpatláním, byla crassula (tlustice). Podle ústního podání mi tehdy bylo cca 8 
let. Vyloudil jsem kousek rostliny na nějaké návštěvě, podle tehdejšího návodu 
zasadil do písku a… žila s námi více jak 30 let. Samozřejmě byla obnovovaná 
z řízků, matečné rostliny zdobí dodnes haly a jiné prostory. Muškáty mne 

zaujaly o něco málo později, když skončilo kaktusové intermezzo.  
Muškáty byly ozdobou rabátek v ulici, kde jsem chodil denně do školy. Tam jsme se v biologii 
dozvěděli něco o řízkování a dokonce jsme si od zahradníka donesly muškátové řízky a dívali se ve 
třídě na „zázrak“ tvorby kořenů ve vodě. Tehdy se vlastně prvně projevilo, že mám „zelené ruce“ a tak 
vznikl poníček, koníček a nakonec kůň, který se v současné době projevuje tím, že si není kloudně kam 
sednout, z čeho napít, podívat se z okna, protože všude …..kytky. Snažím se o redukci, nikdo od nás 
neodchází bez květináče, všechno marné. Přestože nemám ideální podmínky pro přezimování, balkón, 
předzahrádky, zahrádka, okna a podobně přetékají z jedné strany muškáty z druhé strany fuchsiemi. 
Mám je rád všechny, snažím se o množení řízky i semínky, ale nejkrásnější rostliny mám přesně 
v době, kdy už je potřeba někam je uklidit před zimou.  Mám problém s nedostatkem místa zejména 
pro přezimování. No a z toho plynou zimní úhyny zejména díky černání kořenového krčku. No ale já to 
snadno doženu jarním řízkováním a semenáčky. 
Mezi pěstitele pelargonií, jsem se dostal díky výstavě v Loděnici. Jeli jsme se tam podívat, paní 
předsedkyně nás oslovila a manželka mne postrčila k podání přihlášky. Jsem rád, že mohu obdivovat 
muškáty, jaké jinde není šance vidět.  
Na závěr jedna rarita. Na našem okně se už 39 roků udržuje plnokvětá červenorůžová zonálka, kterou 
jsem dostal, když jsem se jel představit příbuzným svojí nynější manželky. Jak vykvete (tedy ta 
zonálka), tak ji vyfotím a ukážu. Manželka nepotřebuje kvést, je obklopena svatozáří trpělivosti. 

Jiří Pešek 
 
Já a muškáty  
(rubrika Moje vizitka) 
Moje vizitka 
Pocházím z Prahy, a to již 46 let. Zálibu k pěstování květin jsem získal od mojí 
babičky. Ta se starala o zahrádku u rodinného domku, a to jak tu užitnou, tak i 
okrasnou. Na starší kolena se přestěhovala do menšího bytu, kde jsme neustále 
pěstovali a množili vše co kvetlo. Oblíbenými se samozřejmě staly i pelargonie. 
Babička s ohledem na vzpomínky z mládí upřednostnila plnokvěté zonálky a 
tato náklonnost se časem přenesla i na mne.. 
Při stěhování do bytu s balkónem jsem si tuto zálibu přenesl i rozšířil v moji rodině. Záliba mi zůstala 
do dnešních dnů. Před dvěmi lety, po vyklizení vnitroblokového nepoužívaného dvora,  mi byla dána 
možnost rozšíření "zahrádky" majitelkou domu, kde nyní bydlím. Projevila přání tento prostor osadit 
jak trvalými tak i sezónními rostlinami. Proto zde od jara do podzimu mají místo i pelargonie. 
SZO Pelargonie jsem objevil před lety diky inzerátu v časopise Receptář. Opakovaně jsem navštěvoval 
výstavy odkud jsem si vždy přivezl nějakou tu pro mne novou krásu. Děkuji všem za existenci SZO 
Pelargonie a vážím si jejich nelehké a dobrovolné práce.            Vladimír Beran  
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Plán činnosti SZO Pelargonie na rok 2009 
Uspořádat: 
Setkání členů organizace na Semináři o pěstování muškátů dne 30.5. 2009 v Loděnici. 
Členská schůze 21.11.2009 od 10hod v Loděnici. 
Odborný zájezd září 2009.Návrh ve Zpravodaji Duben 2009, uzávěrka 31.5.2009. 
Návštěva Dne otevřených dveří v Drážďanech 
Připravit: 
Klubový Zpravodaj v dubnu a říjnu 2009. 
CD z akcí klubu. 
Kalendář na rok 2010. 
Katalog muškátů – doplnění o novinky 
Členský katalog tiskem, případně CD . 
Výstavní činnost: Účast na výstavách ČZS:  
Narcis Lysá n.L.16.-19.4. * Květy Lysá n.L. 9.- 12.7. * (F. Šťastný, S. Carraro, A. Heinrichová, E. 
Koutníková - rostliny. Pod velením M. Fialkové poradenská služba.) 
Veřejná burza přebytků z členských sbírek: Loděnice 28.5.- 31.5. 2009 
Muškátový seminář Loděnice 30.5. 2009 (zároveň setkání členů organizace) 

 

Pozor, nepřehlédněte! 

Zájezd  SZO Pelargonie – Anglie, STRATFORD UPON AVON (Stratford nad Avonem) 

Hlavním cílem zájezdu je návštěva zahradnictví FIBREX, které opatruje anglickou národní kolekci 
pelargonií a další jeho specializací jsou kapradiny, břečťany a hlíznaté begónie. 

Termín: 18. – 21. červen 2009 

Doprava: S leteckou společností Ryan Air (Praha – Birmingham) 

Ubytování ve **** nebo *** hotelu, dvoul ůžkové pokoje, 3 noci se snídaní. 

Cena za 1 osobu (kalkulace pro 16 účastníků) : 11 350,- Kč 

ZÁVAZNÉ PŘIHLÁŠKY p řijímá Ing. Alena Heinrichová DO 27. BŘEZNA 2009.  
PODLE KONEČNÉHO POČTU ÚČASTNÍK Ů MŮŽE DOJÍT K MENŠÍMU CENOVÉMU ROZDÍLU.  

O této skutečnosti byste byli včas informováni. 
Současně děkuji za veškěré připomínky co byste případně chtěli ještě vidět či jiné dotazy. Požadavky 

prosím před termínem uzávěrky s ohledem na nutnost zapracování do plánu cesty a ceny. 
Vladimír Beran (vlada_beran@volny.cz) 

 
Podrobnosti o zájezdu jsou na našich webových stránkách: 

 
www.pelargonie.webnode.cz 

 
 
 

Toto 12. číslo Zpravodaje SZO ČZS Pelargonie 
z pověření výboru připravili Sonia Carraro (odborná část), dále Alena Heinrichová a Jan Gratias. 

Vydáno 15. března 2009  


